
 

  
 

Referat Studienævn for Pædagogik  
 
 
Dato og tidspunkt: 19. februar 2020, kl. 9:30 – 11:30 
Lokale: Sokrates 
Til stede: Finn Wiedemann (FW), Ane Qvortrup (AQ) (forlod mødet under pkt 8h), Anitta 

Reher (AH), Hanne Holmskov Jørgensen (HHJ), Lars Frode Frederiksen (LFF), 
Maria Juul Petersen (MJP), Michael Paulsen (MP), Terese Kjær Rasmussen 
(TKR), Betina Signe Stick (BSS) 

Afbud fra: - 
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
 
Ad pkt. 1 
Det blev besluttet at tilføje et nyt punkt til dagsordenen 8h) Forhåndsansøgning om merit 
ifm udlandsophold. Herefter blev dagsordenen godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referat af 15. januar 2020 er godkendt via skriftlig høring. 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Informerede om standen med FW og TKR på Valg undervejs. Der var mange be-

søgende.  
- Orienterede om møde i UR, hvor et af emnerne var employabilitet. Der er i den 

forbindelse udarbejdet et employabilitetsårshjul. Det vil være et punkt på dags-
ordenen til næste møde (11.03.20). 

b) Vicestudieleder:  
- Orienterede om markedsføringen af uddannelsen i forbindelse med Åbent Hus, 

studiepraktik og Fagdag. Idéen med besøg af elever fra gymnasier er midlerti-
digt sat i bero, og der pågår et arbejde med at planlægge samarbejdsformen 
med gymnasierne. Det er tanken, at der skal afholdes to årlige Fagdage, den 
ene med alumner, forskere og nuværende studerende og den anden med po-
tentielle studerende (gymnasiet), forskere og nuværende studerende. 

- Informerede om at der er nedsat en ’tænketank’ bestående af undervisere, stu-
derende og tidligere studerende, der skal drøfte Fagdage, andre tiltag og mar-
kedsføringen.  

- Oplyste at en del af de studieordningsændringer, der skal godkendes i dag også 
gerne skulle have en gavnlig effekt i forhold til at sikre, at de studerende afleve-
rer produkter i undervisningen. 

- Tiltaget med Fagdag vil givetvis også styrke studiemiljøet. 
- Oplyste at hovedparten af vores bachelorstuderende læser en kandidat, måske 

ikke i direkte forlængelse af bacheloruddannelsen, men på et eller andet tids-
punkt. MP ønsker, at få overblik over hvilke uddannelser, de så tager.  
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 Side 2 

- orienterede om at man fra studiets side overvejer om studieleder og studie-
mentor skal møde frem i undervisningen i starten af 2. semester for at infor-
mere om mulighederne for det Projektorienteret forløb, så det ikke udeluk-
kende er skriftlig info på Facebook og hjemmesiden.  

c) De studerende have ingen meddelelser. 
d) Sekretariatet:  

- Informerede om at studiestartsaktiviteter skal afholdes 1. og 2. september. Un-
dervisningsstart for 1., 3., og 5. semester BA og 1. og 3. semester KA, er den 3. 
september. Undervisningen tilrettelægges til og med uge 50 (i alt 13 uger).  

- Orienterede om Uddannelsesrådet godkendelse af Kodeks om lige adgang og 
lige muligheder for studerende på SDU. 

 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 6 ansøgninger. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 6 

a) Punktet blev behandlet sammen med 6b). De to fag Vidensformer i pædagogisk ar-
bejde samt Læringsteori i pædagogisk belysning ændres fra at være ½-semesters 
fag til at blive hel-semesters fag. De fremlagte forslag til ændringer blev godkendt 
med en ændring i Vidensformer i pædagogisk arbejde som følger: Kurset bedøm-
mes ved en porteføljemappe, som består af to større skriftlige analyser (3-4 sider). 
Disse revideres efter at have fået respons af undervisere og peers og forsynes med 
en ’kappe’ (en kort indledning og afslutning, der præsenterer analyserne og reflek-
terer over dem).”  De to første analyser samles altså i en struktureret eksamensbe-
svarelse, der skal afspejle, at de studerende har forholdt sig til og reflekteret over 
den feedback, de vil have fået i løbet af kurset. Porteføljen skal godkendes af under-
viseren. 

b) Se punkt a) 
c) De fremsendte forslag til ændringer på Bacheloruddannelsen i Interkulturel Pæda-

gogik og dansk som andetsprog blev godkendt med følgende ændring: Bachelorpro-
jektet bibeholder 21-25 ns.  

 
Ad pkt. 7 

a) Studienævnet drøftede eksamensevalueringen for Bacheloruddannelsen i Interkul-
turel Pædagogik og dansk som andetsprog. De konstateres at dumpeprocenten er 
lavere end gennemsnit på fakultetet, der er dog forholdsvis mange udeblivelser. 
Der er netop godkendt ændringer i reeksamensform i flere af de fag med mange 
udeblivelser for bl.a. fremtidig at undgå udeblivelser ved ordinær eksamen, da det 
er en generel opfattelse, at der nok tænkes i at re-eksamen er lettere at bestå. Re-
eksamensformer vil hvor det er muligt og hensigtsmæssigt være samme som ordi-
nær eksamen. På Kandidatuddannelsen i Pædagogik er der også forholdsvise store 
udeblivelser i flere fag. Det ønskes undersøgt om der er karakterforskel på eksame-
ner med henholdsvis intern og ekstern censur.  

b) Studienævnet godkendt årshjulet.  
c) Referatet fra møde med eksterne eksperter på MBU blev taget til efterretning.  
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Ad pkt. 8 

a) Studienævnet valgte Terese Kjær Rasmussen som næstformand og indstiller derfor 
dette til dekanen.  

b) Studienævnet opfordrer studenterrepræsentanterne til at videreformidle budska-
bet til de studerende og sende evt. forslag til studienævnet.  

c) Ansøgning om midler til studierejse til Flensborg blev delvis imødekommet. Studie-
nævnet besluttede at bevilge 3842 kr. til dækning af udgifter for underviserne samt 
gaver ifm besøg hos samarbejdspartnere.  

d) Studienævnet vil undersøge om der skal søges.  
e) Studienævnet vil undersøge om der skal søges.  
f) Tilbagemeldingen fra fakultetet om Høring vedr. ændringer til vademecum, fælles-

bestemmelser i studieordninger samt tilføjelse til fagbeskrivelse er taget til efterret-
ning.  

g) Der afholdes fælles møde med undervisere fra ISK og IKV den 24. juni og i forlæn-
gelse heraf afholdes fælles Pædagogisk Dag den 25. juni i Nyborg. Michael undersø-
ger om, datoen måske kan rykkes en dag frem.  

h) Der var til mødet fremsendt forslag til forhåndsgodkendelse af fag på flere europæ-
iske universiteter fra en gruppe studerende. W har sammen med de studerende 
holdt møde med fakultetets internationale medarbejder. De med gult markerede 
fag/kurser blev godkendt.  

 
Ad pkt. 9 
Alle punkter under punkt 9 blev udsat til næste møde (11.03.20) 
 
Ad pkt. 10 
- 
 
 
Finn Wiedemann  
Studienævnsformand   / Dorte Cohrt Nebel 
    Studienævnssekretær 
 
 


